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در این نشست قالیباف گفته ما امروز محکوم به این هستیم که کارآمدی دین را در اداره جامعه نشان دهیم. رئیسی هم گفته

حاشیهها باید در حاشیه بماند.

رئیس جمهور ایران در نشست مشترک دولت و مجلس؛ 

سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ایران در نشست مشترک دولت و مجلس گفت:

یکی از جلوههای مکتب مدرس این است که با دینداری می توان به جامعه بشری خدمت کرد.

به گزارش اسپادانا خبر، او ادامه داد:

مدرس میخواهد به جوامع بشری این را بیاموزد که دین میتواند زندگی و شهر را اداره کند و برای همه نیازمندیهای او پاسخ
درخور داشته باشد. در خاطرات شهید مدرس محورهای قابل توجهی در سیره و سلوک ایشان برای مبارزه با استبداد و مبارزه

با استعمار دیده می شود. مهمترین محور در زندگی شهید مدرس پیوند بین معنویت و سیاست است. امروز محصول جدایی
معنویت از سیاست در دنیا کلاهک های هسته ای شده است. همچنین ۷۰ سال ظلم بر مردم فلسطین از دیگر نتایج جدایی

معنویت از سیاست است. بسیاری از اتفاقاتی که در عالم رخ می دهد محصول این امر است. بر اساس مکتب شهید مدرس و
مکتب امام بزرگوار دینداری و دین مداری، خداخواهی و حق خواهی جامعه را سعادتمند می کند. دین می تواند زندگی بشر را

اداره کند و برای همه نیازهای آن برنامه داشته باشد.

او با بیان اینکه وظیفه مجلس قانونگذاری است گفت:

قانونگذاری و ریلگذاری برای حرکت جامعه مسئولیت مهمی است که مجلس برعهده دارد و امروز مجلس جلوه اراده رای و
تشخیص مردم است. نکته مهمی است که ما جلوه اراده و رای مردم را برای ریل گذاری برای جامعه در شکل قانونگذاری

داریم. بنابراین قانونگذاری بخشی از کار است و بخش مهمی از آن اجرای قانون است. همه باید خود را موظف به اجرای قانون
بدانند. قانونی که وضع میشود همه اشخاص، مسوولان و نقشآفرینان باید بدون استثنا خود را با آن تعریف کنند و خود را
موظف به احترام به قانون دانسته و آن را معیار اجرای عدالت در جامعه بدانند. اگر بخواهیم مساله قسط و عدالت را در

جامعه محور قرار دهیم که باید بدهیم جز اجرای قانون چه معیاری را برای عدالت میتوانیم تعریف و اندازه گیری کنیم؟ معیار
ما برای اینکه در کشور چه میزان عدالت اجرا و چه میزان اجرا نشده است، قانون است.

رئیسی با بیان اینکه راهی جز توافق برای اجرای قانون نداریم گفت:

به آن میزان که قانون اجرا شده عدالت اجرا شده است و به همان میزان که قانون نقض شده، عدالت نقض شده است.
بنابراین معیاری جز اجرای قانون برای عدالت نداریم. کشوری که کشور انتخابات است و انتخابات برای مردم سرنوشت را در

مجلس، دولت و شهر روستا تعیین میکند باید قانونمداری اساس و محور قرار بگیرد و کسی در هر جایگاهی به خود نقض
قانون را اجازه ندهد.

وی با تاکید بر لحاظ کردن مساله عدالت در قانونگذاری، اجرا و داوری گفت: 

در روز مجلس به همه سلیقههای سیاسی در همه حوزهها تاکید می کنم قانونمداران عدالت را رعایت کنند و نزدیکترین راه
به عدالت و بهترین معیار آن اجرای قانون است. امروز برای اجرای قانون نیازمند همگرایی، همپوشانی، همراهی و همدلی همه
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بخشهای مسئول در کشور هستیم. مساله هماهنگی قوا، نهادها و همه دستاندرکاران در حکومت، انسجام و یکپارچگی یک
تاکتیک نیست یک راهبرد اساسی و ضرورت اجتناب ناپذیر است و نباید اجازه داد انسجام به هیچ عنوان دچار خدشه

شود. حاشیهها باید در حاشیه بماند و نباید به متن بیاید. حتما سخنان، نظرات و اختلاف دیدگاهها وجود دارد اما اینها حواشی
است. آنچه متن انسجام بین قوا و همه نیروهای دست اندرکار در امور مردم است، خدمت به مردم است و هرگز نباید گرفتار

حاشیه شد. مسئله انسجام قوا که همواره مورد تاکید رهبری است، امروز نیاز جدی کشور است. همواره باید به عنوان یک
ضرورت بر این مسئله تاکید کرد برای این که انسجام قوا و همه نهادها برای خدمت به مردم و گره گشایی از زندگی آنها و

پیشرفت امور و گامهای بزرگی است که باید برداشته شود.

او با تاکید بر لزوم مسئله شناسی و تشخیص اولویتها در این زمینه گفت:

ما مسائل زیادی داریم اما در هر شهر و روستایی و در هر استانی ضرورتهای جدی وجود دارد که نظام برای آن راه حلهایی
دارد. راه حلهایی که در مجلس و کمیسیونها به آن فکر شده است و نخبهها و دانشگاهیان نیز درباره آن اندیشه و فکر کردند

که باید از آنها استفاده شود. بارها در دولت به همه تاکید کردم که حتماً از دیدگاههای نخبگانی، دانشگاهی و صاحبنظران به ویژه
مجلس و کمیسیونهای تخصصی مجلس استفاده شود چرا که میتواند در جهت حل مسئله در کشور راه گشا باشد و ما

مشورت با دوستان مجلس، نخبگان و صاحبنظران را برای خود یک سرمایه میدانیم. نمایندگان میتوانند نسبت به مشکلات
اقتصادی و مشکلات دیگر که درباره آن دغدغه دارند طرح بدهند که البته حق آنها است اما اگر این طرحها با حضور کارشناسان

دولت و بخشهای مختلف از یک غنایی برخوردار شود ما در عمل دچار مشکل نمیشویم و اجرای این طرحها که به قانون
تبدیل شود، راحت خواهد شد. اینکه رهبر معظم انقلاب در نشستی که مجلسیها در خدمت ایشان بودند بر تقدیم لایحه تاکید
کردند، شاید دلیلش این باشد که لایحه در بردارنده یک کار کارشناسی در بخشهای اجرایی است ضمن این که حق نمایندگان
محفوظ است تاکید میکنم طراحان محترم حتما از دیدگاههای دولت و بخشهای مربوطه و تخصصی استفاده کنند تا طرحها

هم مثل لوایح از یک غنایی برخوردار شود که در عمل دچار مشکل نشویم چرا که وقتی تبدیل به قانون شد دولت ملزم به
اجرای قانون است.

وی با تاکید بر این که ما پیگیر اجرای قوانین در دولت هستیم گفت:

باید احکام برنامه ششم در جدولی مشخص شود که از این احکام کدام یک اجرا شده و اگر احکامی اجرا نشده است، علت آن
چه بوده است تا بتوانیم در وقت باقی مانده که زیاد هم نیست با سرعت آن احکام را مورد توجه قرار داده و اجرا کنیم. با توجه

به این که دولت سیزدهم از نیمه سال کار خود را آغاز کرد و تا وزیران در مجموعههای خود مستقر شده و کار را شروع کنند
به طور طبیعی تصویب آیین نامهها کمی به تاخیر افتاد البته بعضی از این آییننامهها باید از اول سال تهیه می شده که بدلیل

بی توجهی در گذشته طول کشیده است.

او با اشاره به اهتمام وزرا برای تسریع در تهیه آیین نامهها گفت:

اکثر آیین نامهها تهیه و در دولت تصویب شده است و تعدادی هم در کمیسیونهای دولت حال بررسی است و گفتیم که به
سرعت کارها انجام شود و به نقطهای برسد که نگرانی وجود نداشته باشد.

رییس جمهوری درباره لایحه بودجه ۱۴۰۱ نیز گفت:

این بودجه اولین سند مالی است که ظرف چند روز آینده تقدیم مجلس شورای اسلامی میشود. من خبر دارم که آقای
میرکاظمی در جلسات کارشناسی، از نظرات آقایان استفاده کردهاند و باز هم استفاده خواهند کرد که بتوانیم در مهمترین

سند مالی سال دولت، هم دغدغه رهبر معظم انقلاب نسبت به اصلاح ساختار بودجه و هم دغدغههایی که مجلس، کارشناسان،
زبدگان و صاحبنظران اقتصادی دارند را ببینیم. ما میخواهیم بودجه ۱۴۰۱ کمترین نقص را داشته و کسری نداشته باشد، بتواند

تورم را مهار کند و رشد اقتصادی قابل قبولی در آن دیده شود و همه اینها در بودجه ۱۴۰۱ مورد بحث قرار میگیرد. قبل از
اینکه بودجه ۱۴۰۱ به مجلس بیاید اگر دوستان نظراتی دارند که در همین پیشنویس بتواند رعایت شود مطرح کنند. مشی

سازمان برنامه و بودجه در این چند وقت هم این بوده که با مشورت صاحبنظران به ویژه دوستانی که در کمیسیونهای مجلس
هستند کار را دنبال کند. ما میخواهیم این بودجه کمترین نقص را داشته باشد و با نگاه نمایندگان بتواند روستا و شهر را آباد
کند و عدالت محور باشد چرا که موضوع عدالتمحوری از نکات مهمی است که هم شما نمایندگان و هم ما در دولت بر آن

تاکید داریم. طبیعتا آمایش سرزمینی میتواند در سند اجرای عدالت مورد استناد قرار بگیرد تا بتوانیم عدالت را مبتنی بر آمایش
سرزمینی در بودجه ۱۴۰۱ عملیاتی و اجرایی کنیم البته ممکن است کسی در آمایش سرزمینی در منطقه خودش نکته و سخنی
داشته باشد که این در جای خود قابل بررسی و رسیدگی است. مساله سامانههای اطلاعاتی، ناترازی بانکها و مساله ضرورت

توانمندسازی بخش خصوصی در اجرای خصوصی سازی مورد تاکید دولت است که در برنامهها هم مورد توجه قرار گرفته و
دنبال میشود. هفت قانون در ارتباط با فضای کسب و کار، رونق و جهش تولید نقش آفرین مورد تاکید دولت است تا فضای

کسب و کار در کشور متفاوت شده و دغدغهها کاهش یابد و این قوانین چندگانه باید مورد توجه باشد.

او با ابراز خرسندی از برگزاری نشست مشترک دولت و مجلس برای تفاهم و همدلی بیشتر بر لزوم تداوم این نشستها برای
تبادل نظر و دیدگاههای بین قوا تاکید کرد.
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محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی نیز در این نشست اظهار داشت:

این مجلس به برکت خون شهید مدرس پابرجاست. شهید مدرس این روحانی متقی که بزرگترین خصیصه ترس از خدا بود
هرگز چشم غره مستکبرین و قلدرمابانی مانند رضاخان را بر نتابید و برای عزت این ملت و احیای دین، سیاست و قدرت و

افتخار این کشور برای همیشه تاریخ افتخار آفرین بود.

وی افزود:

جناب آقای رئیسجمهور. بنده به عنوان یک نماینده و خادم نمایندگان عزیز عرض میکنم و انصافاً گواهی میدهم که از نزدیک
با شما در این مدت دولت و با سابقهای که از گذشته از جنابعالی مطلعم انصافاً در این بیش از یکصد روز تلاش بسیار

مجاهدانه پرکار و پرتلاش را داشتید حتی پنجشنبه و جمعه ها را هم مشغول کار هستید. واقعاً آن ویژگی مردمی بودن، توجه
به سفرهای استانی قابل توجه است هرچند برخی نقد میکنند که ممکن است این سفرها تحول نداشته باشد اما نفس سفر و

بین مردم بودن و دردودل مردم را شنیدن خود نعمت بزرگی است که میزهای کاری و مسئولیتها ما را از مردم غافل
نکند. این سفرها باعث میشود دغدغه مردم هر روز در وجود ما باقی بماند همان طور که این دغدغه در همکاران من هم وجود

دارد.

او گفت:

آقای رئیسی. مطمئنم شما در حوزه سیاست خارجی و در حوزه رفع تحریم ها نیز تلاش خواهید کرد که هم مذاکره ای خوب و
عزتمندانه را شاهد باشیم و همچنین با تلاش خوب حق مردم گرفته شود و این تحریم های ظالمانه نیز رفع شود. رابطه میان

دولت و مجلس در این مجلس یازدهم و دولت سیزدهم باید ماندگار و برای آیندگان مثال زدنی باشد. همکاری ما بدون شک یک
همکاری مسئولانه است. مجلس حامی دولت بوده و قطعا ناظر دلسوز دولت و یکایک وزرا می باشد. مجلس برای حل مشکل

مردم خود را یار و یاور یکایک اعضای هیات دولت و رئیس جمهور می داند. امروز فلسفه وجودی یکایک ما زیر سقف مجلس
نباید جز دغدغه مردم باشد. اگر غیر از این باشد به دین و انقلاب، به مردم، شهدا و به خودمان ظلم کرده ایم. قطعا مطمئنم

که دولت هم برای تعیین اولویت های واقعی مردم تلاش می کند. اولویت هایی که امروز مردم برای آن له می شوند و سختی
می کشند ولی مقتدرانه می ایستند. ما باید به نظرات کارشناسی نمایندگان اعتماد کنیم و آنها را همراه خود بدانیم چرا که آنها

نمایندگان مردم و در میان مردم هستند. در این راستا ما از دولت توقعات و انتظاراتی داریم. اجرای قانون، تحقق قانون، تحقق
احکام بودجه و احکام برنامه، رسیدگی به موضوع بورس، معیشت، اشتغال، مسکن، جوانی جمعیت و بالا بردن قدرت خرید

مردم توقعات و انتظارات مجلس از دولت می باشد. بدانید همه همکاران از هیچ تلاش و کمکی در تحقق این خواسته ها دریغ
نخواهند کرد. مسئولیت تحقق این موارد و بار این مسئولیت به دوش اعضای دولت و رئیس جمهور است اما ما با شما همکاری
می کنیم و صادقانه پای کار هستیم. اگر این هماهنگی دولت و مجلس منجر به هم افزایی و کارآمدی برای رفع مشکلات مردم
نشود هیچ ارزشی ندارد. ما امروز محکوم به این هستیم که کارآمدی دین را در اداره جامعه نشان دهیم و اما چون بار این مهم

بر دوش دولت است ما یار و یاور و همکار او خواهیم بود. ما همیشه در خصوص مشکلات و مباحث گذشته به بحث و طرح
مسائل کارشناسی می پردازیم ولی امروز باید بیشترین وقت را بر این بگذاریم و مشخص کنیم که قرار است رو به جلو حرکت
کنیم چه باید کرد؟ اگرچه باید از اتفاقات گذشته تجربه کسب کنیم چرا که برای مثال بحث اصلاح ساختار بودجه که بحث امروز

و دیروز نیست. ساختار بودجه ما از قبل انقلاب تا به امروز دچار مشکل می باشد. مردم و همچنین برخی نمایندگان از ما سوال
می پرسند که شما هر هفته در جلسه روسای قوا چه می گویید و چه مشکل و موضوعی را حل و رفع می کنید؟ این جلسه
قطعا مهمترین جلسه در تصمیم گیری و اداره کشور است ولی به عنوان یک عضو از این سه عضو می گویم اگر این جمع

امروز در مجلس مسائل را دنبال نکنند ما سه عضو نمی توانیم کاری را به پیش ببریم. اگرچه مردم هم باید بدانند تصمیم گیری
های ما به چه سو و چه سمتی می باشد.

قالیباف با تاکید بر اینکه ما باید تصمیم های سخت و شجاعانه بگیریم عنوان کرد:

اگر اینگونه نباشد هر چیزی در خدمت مردم زیر سوال می رود. قطعا هر تصمیم عاقلانه و عادلانه ای تصمیم انقلابی است.
مردم اگر مطمئن باشند تصمیمی در اجرا و طراحی درست می باشد با آن همکاری می کنند و اگر هزینه ای باشد می پذیرند
اما ما در گذشته شاهد تصمیم هایی بودیم که در اجرا و طراحی دچار مشکل بود. ما باید بدانیم که برای بودجه ۱۴۰۱ چه می

خواهیم؟ این بودجه باید رو به جلو باشد و بر برنامه هفتم نیز منطبق، بودجه ۱۴۰۱ باید با یک نقشه راه که بر برنامه هفتم
منطبق باشد تنظیم شود. امروز مشکلات کشور زیاد است. اکنون نظر شخصی خود را می گویم و معتقدم امروز در کشور ۱۰۰

مشکل وجود دارد اما معتقدم اگر صرفا به سه مشکل متمرکز شویم بسیاری از مسائل رفع خواهد شد و آن سه مشکل
اقتصاد، آب و جمعیت می باشد البته وقتی از جمعیت سخن می گویم منظور من موالید، مهاجرت و اختلاف طبقاتی می باشد.

تکلیف آب هم که روشن است اما در خصوص اقتصاد ده ها چالش وجود دارد. امروز در همین تحریم ها ده ها میلیارد دلار
ظرفیت هایی وجود دارد که چون ما تصمیم شجاعانه نمی گیریم هر روز آن را از دست می دهیم. اینها فرصت بزرگی است که

به تهدیدهای بزرگ تبدیل می شود اما تهدیدها در کجاست؟ ناترازی در ساختار بودجه، معنا ندارد که ۹۰۰۰ ردیف برنامه ای
داشته باشیم، بار اضافی به بانک ها تحمیل نکنیم و جلوی خلق پول را بگیریم. از سوی دیگر در حوزه انفال باید توجه کنیم که

بخش عمده ای از فلزات معادن، کانی ها و انرژی ها اکنون به بدترین شکل ممکن در حال از بین رفتن می باشد که سهم مردم
و دولت از اینها کمتر از ۵ یا ۶ درصد است. ارزش پروژه های نیمه تمام ما ۷۰۰ یا ۸۰۰ هزار میلیارد تومان می باشد که اکنون هم
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این ارزش دو یا سه برابر شده، اینها باید تعیین تکلیف شود. تکلیف ۱۰ هزار اموال غیر مولد دولتی باید مشخص شود. ما باید
یک بازآفرینی ساختاری مطمئن برای تامین مالی این حرکت ها انجام دهیم.

قالیباف با تاکید بر لزوم هدایت نقدینگی عنوان کرد:

من معتقدم فقط کافیست در بودجه سال ۱۴۰۱ و برنامه هفتم صرفا به این سه یا چهار موضوع توجه کنیم که موضوعاتی
همچون بورس، تورم، قدرت خرید، اشتغال و معیشت مردم در گرو اینها می باشد. همه شما و ما دلداده مردم و مطیع فرمایش

رهبری معظم انقلاب هستیم و راه امام و شهدا را دنبال می کنیم. باید مطمئن باشیم که خدا در سختی ها با ما است.

 

سید ابراهیم رئیسی پس از پایان نشست مشترک هیئت دولت و نمایندگان مجلس نیز در جمع خانواده بیماران SMA که مقابل
مجلس تجمع کرده اند حضور یافت.

در این دیدار والدین بیماران SMA درخواست ها و مطالبات شان در زمینه تامین دارو و مشکلات درمانی فرزندانشان را مطرح
کردند.

رئیسی اطمینان داد که دولت برای برطرف کردن مشکلات دارو و درمان کشور بویژه بیماران خاص مانند بیماران SMA تمام
توان خود را بکار خواهد گرفت. 

 اس ام ای یک بیماری ژنتیکی پیش رونده در نوزادان میباشد که با گذشت زمان شدت این بیماری عصبی عضلانی افزایش
مییابد و برای جلوگیری از تشدید آن بیماران مبتلا حتما باید تحت درمان بوده و دارو مصرف کنند.

[1] ابراهیم رئیسیبرچسب ها: 
[2] دولت

[3] مجلس
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